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Vragen van het lid Teeven (VVD) aan
de minister van Justitie over de
(tijdelijke) terugkeer van de heer
Tonino bij het Openbaar Ministerie
als extern adviseur. (Ingezonden
15 april 2009)

1
Hebt u kennisgenomen van de
berichten in de media dat een
oud-officier van justitie tijdelijk als
extern adviseur gaat werken voor het
Openbaar Ministerie om het
onderzoek naar de vastgoedfraude te
ondersteunen?1

2
Is het inschakelen van de oud-officier
van justitie niet in strijd met het
beleid van het kabinet om geen
externe adviseurs meer in te huren
als dit niet strikt nodig is? Is er bij het
Openbaar Ministerie niet voldoende
kennis, met name bij het Functioneel
Parket, om dit onderzoek naar de
vastgoedfraude optimaal af te
ronden?

3
Bent u persoonlijk gekend in de
beslissing om de oud-officier van
justitie in te huren? Keurt u deze
handelswijze goed?

4
Bent u niet van mening dat het
aanzien van het Openbaar Ministerie
wordt geschaad en in de publieke
opinie nadelig wordt beïnvloed door

de oud-officier van justitie voor deze
functie te benaderen?

5
Onder welke speciale bepaling valt
het inhuren van de oud-officier van
justitie?

1 de Volkskrant, 10 april 2009: «Tonino terug
bij het OM ondanks pornoaffaire».

Antwoord

Antwoord van minister Hirsch Ballin
(Justitie) (ontvangen 2 juni 2009) Zie
ook Aanhangsel Handelingen,
vergaderjaar 2008–2009, nr. 2546

1
Ja.

3
Ja, namens mij is daarmee
ingestemd. Ik verwijs verder naar het
antwoord op vragen 4 en 5.

2, 4 en 5
De heer Tonino is als officier van
Justitie werkzaam geweest bij het
Functioneel Parket en heeft zich in dat
verband bezig gehouden met een
aantal grote fraude-onderzoeken. In
het kader van de beëindiging van zijn
dienstverband is met de heer Tonino
overeengekomen dat hij gedurende
een bepaalde periode nog
werkzaamheden voor het Functioneel
Parket zou verrichten.
Deze werkzaamheden betroffen
voornamelijk het opleiden van
functionarissen van het Functioneel
Parket en het ontwikkelen van een
fraudeleergang. Daarnaast gaf de

heer Tonino juridisch advies in een
aantal fraude-onderzoeken, waarbij
hij eerder in zijn functie bij het
Functioneel Parket was betrokken.
Gelet op zijn algemene ervaring en
expertise op het terrein van
fraudebestrijding en de behandeling
van complexe strafzaken in het
algemeen en de onderhavige
strafzaken in het bijzonder, was de
heer Tonino destijds daarvoor de
aangewezen persoon, ook in het
belang van de voortgang van de
betreffende strafzaken. Inmiddels
heeft het Functioneel Parket weer
voldoende functionarissen met
voldoende kennis in huis om dit soort
grote, complexe fraudeonderzoeken
te kunnen behandelen.
Voordat deze regeling met de heer
Tonino werd getroffen, heeft het
College van procureurs-generaal
aangegeven dat het voor het
Openbaar Ministerie belangrijk was
dat het de specialistische kennis die
de heer Tonino uit hoofde van zijn
specifieke expertisegebieden bezat
tijdelijk nog zou kunnen blijven
benutten.
In het licht van dit uitdrukkelijke
belang van het Openbaar Ministerie
acht ik de getroffen regeling niet in
strijd met het kabinetsbeleid om de
zg. uitgaven externe inhuur
stapsgewijs te verminderen.
Incidentele specifieke
werkzaamheden vormen overigens
voor ministeries een gangbare reden
om specifieke expertise in te huren.
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Bovenstaande regeling waarin met
betrokkene was overeengekomen dat
deze na zijn eigener beweging
genomen ontslag tijdelijk als
zelfstandig ondernemer
werkzaamheden voor het Functioneel
Parket zou verrichten, viel onder het
beleid zoals neergelegd in de
Circulaire van 3 december 1999 die
betrekking heeft op het tegengaan
van zg. draaideurconstructies bij het
Ministerie van Justitie.
In deze beleidsregel heeft mijn
ambtsvoorganger vermeld dat het
kabinet de draaideurconstructie een
gevaar acht voor een integer
functioneren van de rijksoverheid en
voor de beeldvorming van de
overheid.
Slechts in uitzonderlijke gevallen mag
hiervan worden afgeweken.
Het betreft de situatie dat in het kader
van een beëindiging van het
dienstverband afspraken worden
gemaakt met de (voormalig)
ambtenaar die inhouden dat deze na
zijn ontslag nog gedurende een
bepaalde, aan te geven tijd,
werkzaamheden voor het Ministerie
van Justitie zal verrichten, teneinde
de overstap naar een nieuwe functie
elders te vergemakkelijken.
Met het College van
procureurs-generaal ben ik van
mening, dat het aanzien van het OM
niet is geschaad door de heer Tonino
nog gedurende een korte tijd
juridische bijstand te laten verlenen
aan een aantal complexe
fraude-onderzoeken, waarvan hij
reeds kennis droeg.
De overeenkomst met de heer Tonino
is overigens per 1 april 2009
beëïndigd, zoals ook was
overeengekomen.
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